
 
 

 
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT  

      
   

30. oktober 2012 
 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
1. Inatsisartut har i 2012 ydet tilskud på kr. 400.000 til brug for servering af grønlandsk 

mad i det grønlandske patienthjem i Danmark. Da vi i forbindelse med 
orienteringsrejse her i sommer var på besøg i patienthjemmet, blev det oplyst, at man i 
løbet af 2012 i en længere periode ikke kunne servere grønlandsk mad, idet 
grønlandske råvarer som AGF havde sendt til patienthjemmet, af et eller andet grund 
ikke var nået frem, vistnok fordi forsendelsen var blevet stoppet i Aalborg. Hvor blev 
den store forsendelse af grønlandske råvarer af? 
 

2. Hvorfor er det sket? 
 

3. Tabte man penge i forbindelse med at forsendelsen ikke nåede frem? 
 

4. Hvad har man gjort for at forhindre at lignede igen vil ske? 
 
5. Er de kr. 400.000 som er afsat til forsyning af grønlandsk mad i det grønlandske 

patienthjem i København tilstrækkelige? 
 

6. Er der behov for en højere bevilling, har man undersøgt det? 
(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut) 
 
Vi ved at muligheden for at kunne spise grønlandsk mad for patienter der er indlagte i enten her 
på Grønland eller i Danmark, er uundværligt for patienterne, ligesom det har en stor betydning 
for sundheden generelt. Især for de patienter, der rejser væk fra deres familier for at blive 
behandlet i Danmark i lang tid, er det vigtigt for dem, at de kan spise den mad de er vant til. 
Derfor har vi i forståelse støttet det forslag, som blev fremlagt af vores kollegaer i Inatsisartut.  
 
Siumut lægger vægt på, at grønlændere kan få mulighed for at spise grønlandsk mad. Derfor har 
vi været kede af, at den forsendelse af grønlandske madvarer til det grønlandske patienthjem i 
Danmark ikke var nået frem, og da vi ønsker at lignende ikke gentager sig, fremsætter vi 
hermed disse spørgsmål. 


